
Tartu Linna Noortevolikogu XII protokoll

Kuupäev – 30.01.2023
Algus – 17:00
Lõpp – 19:00
Osalevad – Helen Siska (noorsootöövaldkonna juht), Laura Liis Luhamäe, Tea Liis Simm,
Liisa Riso, Kaupo Piir, Mia Faster, Liisi Haljasorg, Emma Kruusmäe
Protokollija – Laura Liis Luhamäe
Juhataja – Emma Kruusmäe
Puuduvad – Anastassia Surgutšova, Kaaleb Humal, Marie-Liset Tauts, Raul Tamm, Rebecca
Valge, Robin Sepma, Veronika Dolgoševa
Külaline – Shaté Tantsijate Esimdus Foorumi liikmed Annika Bublei, Kristel Mägi, Meriette
Lepp, Adriana Tihovski, Keitlin, Kristelle Looga, Krõõt Kiviste

Päevakord:
1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine
2. Päevakorra kinnitamine
3. Shaté noored
4. Mis on vahepeal toimunud?
5. Huvihariduse rahastus
6. 15 liiget
7. Tagasiside ja vestlused
8. Õpilasesindustele "KoostööÖÖ"
9. Tartu 2024 Extended noortega kohtumine
10. Eelteated
11. Komisjonide töö
12. Kohapeal algatatud punktid

1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine
Koosolekut juhatab Emma Kruusmäe ja protokollib Laura Liis Luhamäe.

2. Päevakorra kinnitamine
Kinnitatud.

3. Shaté noored
Noorte õpetaja Krõõt Kiviste tutvustas huviõpetajate palga ja järelkasvu probleemi. Kuna
huviharidus ja noorsoo valdkonnad on riiklikult ühte potti pandud, mõjutab see ka
osaluskogusid Eestis. Huvihariduse õpetajatele on oluline, et huviharidust rahastataks juba
õpetajate järelkasvu tõttu. Mõelda mingisugune mentorprogramm, et tekitada huvi noortes
õpetajaks õppima ja neid toetada õpetajaks asumisel.
Noortega rääkides saime teada, et tegelikult väljaspool noortevolikogu teatakse meid päris
hästi - on osaletud suvel korraldatud debatil ja on olnud isegi soovi noortevolikogusse
kandideerida.



4. Mis on vahepeal toimunud?
Marie osales kultuurikandja hindamiskomisjonis. Osalesime Tartu noorsootöö
tänusündmusel. 24. jaanuaril toimus noortevaldkonna tunnustussündmus “Noorte Heaks
Tänu”, kus pälvis Tartu linn aasta noortesõbraliku kohaliku omavalitsuse tiitli.

5. Huvihariduse rahastus
Praegu on õhus kolm teemat, kuhu suunata 3000€:
Fond - teaduskooli kursustel osalemise katmine juhul kui kool ei kata.
Keskkonnasõbraliku kooli programm (läbi Tartu loodusmaja) - prügi sorteerimine
koolidesse.
Lühiprogrammid - tõsised teemad - Liiklusohutuse loeng, nikotiin, alkohol, fast fashion -
tekstiil.

Arutelu käigus selgus, et toetame keskkonnasõbraliku kooli programmi. Alustada saaks juba
sellest, et koolid saaksid teha pakendikeskusega koostööd, et kõikidesse koolimajadesse
saaksid taarakastid. Samas saaks teha konkurssi, milline õppeasutus kõige rohkem taarat
kogub, võidab auhindu. Formuleerime mõtte ning kirjutame Mari-Ann Salustele.

6. 15 liiget
Kuna meie koosseisust lahkus mõnda aega tagasi üks liige, siis saime ühendust võtta esimese
väljajäänud inimesega. Meil on uus liige - Kaupo Piir. Kuna ka Kertu avaldas soovi
koosseisust lahkuda, siis võtame ühendust võimaliku uue liikmega. Hääletus Kaupo Piiri
liikmeks saamiseks ja Kertu Allas-Laumetsa välja arvamise kohta toimub meili teel.

7. Tagasiside ja vestlused
Emma Kruusmäe saadab laiali tagasiside küsimustikud, et saaksime aimu, kuidas üldiselt
läheb ja mis on meie sisesed murekohad. Peale seda tulevad iga liikmega eraldi vestlused.

8. Õpilasesindustele “KoostööÖÖ”
Üritus võiks toimuda 20.-23.02 vahemikus. Võiks kutsuda ka huvihariduse noori. Järgmine
kohtumine teema raames võiks toimuda sel neljapäeval.

9. Tartu 2024 Extended noortega kohtumine
Soovime kohtuda Extended noortega 6. märtsi istungil, kus saaksime tutvuda nende
tegemistega ja arutada koostöövõimalusi. Tea juhib kohtumise ettevalmistust eest.

10. Eelteated
ENL korraldab juhtide ümarlauda 4.03, kus osaleb Emma. 18. veebruar toimub noortepidu.

11. Komisjonide töö
30.01- 5.02 nädal komisjonide osas vaatasime üle teemad.

12. Kohapeal algatatud punktid



Shate noortel tuli idee teha lastekaitsepäeval kohvikutepäev, kus saaks tutvustada erinevaid
huviringe. Liisi lubas noortekeskuselt uurida, mis nad arvavad ideest kohtuda. Hoiame
foorumgrupiga kontakt ning oleme valmis neile koostööpartneriks olema.

Koosoleku juhataja                                                                                  Koosoleku protokollija
Emma Kruusmäe                                                                                         Laura Liis Luhamäe


